
P r o t o k ó ł   Nr XXIV/04
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

 z dnia 29 września  2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ trzynastu radnych Rady Gminy               -  nieobecni usprawiedliwieni: Marian 
                                                                         Adamowicz,
                                                                         nieusprawiedliwieni: Józef Bejnarowicz,
                                                                         Zdzisław Botwinionek.
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska
    Radny Rady Powiatu                               -   Stanisław Jank
    Dyrektor Gimnazjum                               -   Sławomir Miluski
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska
    Dyrektor Sz. P. Gogolewo                        -  Iwona Warkocka
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe

a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

      2.   Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami.
4. Interpelacje radnych.

      5.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/ Rewizyjnej
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

7. Przyjęcie sprawozdania o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2004r.
8. Podjęcie uchwał w sprawach:

a/  określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,
b/ zmian budżetowych na 2004r.
c/ zmian w Programie Rozwoju Lokalnego,
d/  upoważnienia  Wójta  Gminy  do  wystawienia  weksla  „in  blanco”  do  kwoty
11.468.545 zł.,
e/ w sprawie przyjęcia Programu Naprawczego dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata
2005-2014.

9. Zamknięcie obrad.
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Przebieg sesji:

Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie
porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad.
Wójt  Gminy wniósł  o  zmiany w  porządku  obrad.  Zaproponował,  by punkt  „8e”  zdjąć  z
porządku obrad z uwagi na wagę tego dokumentu. Program  jest jeszcze nie dokończony.
Zwrócił się jednocześnie o zwołanie Sesji na dzień 5-6.10.2004r. celem podjęcia uchwały w
tej sprawie. W okresie między Sesjami Radni otrzymali by projekt Programu Naprawczego
celem zapoznania się z jego treścią.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Wójta Gminy.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /12 za/
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska złożyła wniosek o ujęcie w pkt. 8f przyjęcie strategii
rozwoju sołectwa Jawory.   
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przyjęciem wniosku.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /12 za/.
 Następnie  Przewodnicząca  zarządziła  głosowanie  nad  porządkiem  obrad  po  przyjęciu
wniosków.
 W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (12 za).
(10.20 – wyszedł D.Ostrowski)
 
c/ 

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół
został przyjęty jednogłośnie (11 za)

Ad 2.

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że zainteresowani Radni otrzymali odpowiedzi
na wniesione interpelacje  na piśmie. Zapoznała Radnych z treścią złożonych interpelacji  
i wniosków. Ponadto  zapoznała Radnych z odpowiedzią Starosty Słupskiego na interpelacje
w sprawie dróg z Sesji która odbyła się 12 lipca 2004r.
Następnie  zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  Radni  są  usatysfakcjonowani  z  otrzymanych
odpowiedzi.
Radny  Paczesny  poprosił  o  uzupełnienie  odpowiedzi  dotyczącej  pochodzenia  środków
finansowych ZGK na wzmocnienie skarpy przy GOK w Dębnicy Kaszubskiej.
M. Klemiato – Dyrektor ZGK poinformował, ze w tym przypadku nie wydatkowano środków
finansowych, a kwota to wkład robocizny pracowników publicznych.
Radny P.  Paczesny poinformował,  że  nie  jest  także  zadowolony z  odpowiedzi  w sprawie
dewastacji  dróg,  gdyż  gmina  ponosi  duże  straty  z  tytułu  doprowadzania  dróg  do  stanu
używalności. W dalszym ciągu nie wiadomo, kto ponosi winę za taki stan rzeczy. Wszystkie
sprawy są  przedawnione.  Chciałby się  dowiedzieć,  czy wniesienie  opłaty za  zajęcie  pasa
drogowego  zwalniają  z  obowiązku  doprowadzenia  drogi  do  stanu  przed  rozpoczęciem
inwestycji w pasie drogowym. W dalszym ciągu nie ma także pełnej informacji dotyczącej
sporządzania  umów  na  doprowadzenie  kanalizacji  do  właścicieli  posiadłości  przy  ulicy
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Fabrycznej. Część mieszkańców dobrowolnie zgodnie z ustaleniami na zebraniu wniosła takie
opłaty, część nie wniosła i nie chce wnieść tych opłat. Z informacji od mieszkańców wiem
także,  że  część  tych  osób,  która  wniosła  opłatę  chce  wnieść  sprawy  do  Sądu  o  zwrot
pieniędzy.  Prosi  także  o  dokładniejszą  informację  w  sprawie  postępu  przy  pracach
związanych  z   dzierżawą  wodomierzy  i  czy  umowy  będą  zawierane  tylko  z  nowymi
właścicielami czy będą dotyczyć wszystkich.
Radca  Prawny poinformowała,  że  opłata  za  korzystanie  z  pasa drogowego nie  zwalnia,  z
doprowadzenia go do stanu pierwotnego.   
M.  Klemiato  Dyrektor  ZGK  poinformował  Radnych,  że  dzierżawa  liczników  to  jedna  z
propozycji. Jest to koncepcja. Rada Gminy będzie nad nią pracowała. Na takie rozwiązanie
musi wyrazić zgodę Prezes Urzędu Zamówień Publicznych.
Wójt  Gminy poinformował,  że do chwili  obecnej nie  praktykowano opłat  za użytkowanie
pasa  drogowego.  Zlecenie  wykonania  analizy stanu dróg gminnych jest  podyktowane tym
byśmy mieli dokładne rozeznanie w tym zagadnieniu. Będziemy mieli jasność jak wyglądają
te  drogi.  Mogę zapewnić,  że  przełomy na  ulicy Polnej  do  odbioru  robót  kanalizacyjnych
zostaną   usunięte i droga zostanie doprowadzona do stanu pierwotnego. Pan Selega także w
najbliższym okresie  wykona  remont  drogi  po  inwestycji.  W  tym zakresie  jest  duża  rola
pracowników Urzędu. Odnośnie chodnika przy ulicy Zjednoczenia to około 50% płytek jest
do  wymiany.  Jestem  umówiony  z  V-ce  Prezydentem  Słupska  Andrzejem  Obecnym  
na rozmowę w sprawie przekazania nam części płytek, które pochodzą z wymiany chodników
w m. Słupsk. Jeżeli nam się uda to chociaż częściowo poprawimy nawierzchnię tego ciągu.
Walczymy także  o porozumienie z Zarządem Wojewódzkim Dróg o naprawę poboczy przy
drodze wojewódzkiej  Słupsk – Unichowo – Bytów.  Opracowujemy program zatrudnienia
bezrobotnych.  
Sekretarz poinformowała, że fundusze na skarpę przy GOK pochodziły z Programu Odnowy
Wsi.  Pod to  zadanie  był  zgłoszony projekt,  który przeszedł  pozytywna weryfikację.  Nasz
wkład  opiewał  na  kwotę  10.600 zł.,  mógł  być wniesiony jako robocizna  i  stąd  ta  kwota
wykazana przez ZGK.  Analiza stanu dróg natomiast pozwoli nam dokładnie zdiagnozować
miejsca uszkodzenia nawierzchni dróg i oszacować szkody,  celem ich naprawy.
Odnośnie  kanalizacji  ulicy  Fabrycznej  to  na  wniosek  mieszkańców  Wójt  zorganizował
spotkanie. Ludzie dobrowolnie deklarowali darowizny na ten cel,  gdyż Urząd nie posiadał
środków na to zadanie. Te ustalenia są zawarte w protokole z tego spotkania.
Wójt poinformował, ze na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej wyjaśni ten temat.

Ad 3

Wójt  poinformował,  że  w  Dębnicy  Kaszubskiej  rozpoczyna  działalność  firma
przewozowa. Obecnie posiada tabor w wysokości 15 autobusów. Będzie zatrudniała około 30
osób. W związku z tym będziemy musieli uporządkować drogi. Konieczne jest poszerzenie
ulicy Kościelnej o 1,5m. 01 października odbędzie się przetarg na zagospodarowanie budynku
po PIM na rzecz firmy „AGOPOL”. W tym okresie odbyły się Dożynki Gminne w Podolu
Małym. Odbyło się spotkanie z Dyrektorem ANR, który poinformował,  ze do 15.10 będą
przekazane  pierwsze  środki  na  realizację  zadań  związanych  z  infrastrukturą.  Rozpoczęto
sprzedaż  5  mieszkań  na  wniosek  najemców.  Prowadzona  jest  kontrola  właścicieli
nieruchomości  w  zakresie  sposobu  zbywania  odpadów  stałych  i  płynnych  w  Dębnicy
Kaszubskiej,  Niepoględziu  i  Podwilczynie.  Wójt  podziękował  nauczycielom i  dzieciom za
organizację i udział w Akcji Sprzątanie Świata. Poinformował także, że od 01.10 ZGK będzie
zajmował się sprzedażą ciepła w obiektach podległych Urzędowi. Powyższe podyktowane jest
tym, że ZGK może ubiegać się o zwrot podatku VAT, a pozostałe jednostki nie mogą tego
czynić. Gmina czyni starania by od 01 listopada był zatrudniony na ½ etatu psycholog w
gminie. Współpracuje się z PCK i Caritas w zakresie poprawy warunków bytowych naszym

3



mieszkańcom.  (pomoc  rzeczowa w formie  przyborów szkolnych dla  dzieci,   dostarczanie
żywności  dla  najuboższych  w  ramach  Programu  Unii  Europejskiej  (PEAD).  Udziela  się
informacji  osobom  zainteresowanym  o  możliwości  uzyskania  Stypendiów  Unijnych  dla
studentów i uczniów szkół ponadgimnazjalnych. ZGK wykonywał prace remontowe i bieżące
przy  hydroforniach,  i  innych  obiektach  wodno-kanalizacyjnych.  Zakończono  budowę
przystanku autobusowego  w Skarszewie  Górnym,  wymalowano  przystanki  w Motarzynie,
Ochodzy i na ul. Zajęczej w Dębnicy Kaszubskiej. Remontowano drogi gminne i ciągi piesze.
( przełożenie chodników przy ul. Leśnej, Zjednoczenia, Kościelna, Podole Małe, nawożono
gruz i żwir na drogi do Skarszewa Górnego i Dolnego).Wykonywano inne prace porządkowe
między innymi na cmentarzu poniemieckim w Budowie
Gmina otrzymała dofinansowanie w wys. 50tys. w ramach programu Aktywizacji Obszarów
Wiejskich  na  remont  szkoły  w  Motarzynie.  Ukończono  remont  Szkoły  Podstawowej  w
Dębnicy  Kaszubskiej,  łączny koszt  inwestycji  176.627,18  zł.  Na  30.09  zaplanowany jest
odbiór zadań: budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wraz z przyłączami w Dębnicy
Kaszubskiej  ul.  Polna  i  Grabinie.  Łączny koszt  tych inwestycji  to  484.177,23 zł  – wkład
Gminy 123.364,51 zł.  Trwają  prace przy budowie  sieci  kanalizacyjnej  i  wodociągowej  w
Krzywaniu.   W dniu  30.09  nastąpi  także  otwarcie  ofert  na  „Zaprojektowanie  i  realizację
modernizacji  i  rozbudowy oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej”,  9 firm z terenu
kraju  wyraziło  zainteresowanie  tą  inwestycją.  Przedłożono  projekt  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  osiedla  „Północ”  Powiatowej  Komisji  Urbanistyczno-
Architektonicznej celem uzyskania opinii.  Ukończono prace przy dobudowie wiatrołapu w
budynku Ośrodka Zdrowia w Dębnicy Kaszubskiej z przystosowaniem na pomieszczenia dla
OPS.  Podpisano  umowy  w  ramach  Pomorskiego  Programu  Odnowy  wsi  na  realizacje
projektów  dla  sołectwa  Dębnica  Kaszubska   pn.  Remont  Gminnego  Ośrodka  Kultury  i
zagospodarowanie  skarpy  oraz  sołectwa  Niepoględzie  –  Gałęzów  pn.  Zagospodarowanie
świetlicy w  m.Gałęzów  i  dalsze  prace  remontowe pałacu  w  Niepoględziu.  Otrzymaliśmy
10.000,00 zł na remont boiska w Sz. P. Dębnica Kaszubska oraz 9 tys. na organizacje zajęć
pozalekcyjnych.  Złożyliśmy  trzy  wnioski  do  Zintegrowanego  Programu  Operacyjnego
Rozwoju Regionalnego na remonty Ośrodków Zdrowia w Dębnicy Kaszubskiej, Budowie i
Borzęcinie.  Koszt  łączny  tych  inwestycji  to  853.270,00zł.  Rozpoczęliśmy  procedurę
przetargową na wyłonienie dostawcy samochodu typu BUS przystosowanego do przewozu
osób  niepełnosprawnych.  W  trakcie  przygotowania  są  trzy  decyzje  dotyczące  warunków
zabudowy pod zalesienia. (2 wnioski osób fizycznych)
Podpisano umowę wykonawczą z Wojewodą na kwotę 350 tys. na salę gimnastyczną przy
Gimnazjum.  Do  końca  października  chcemy  obniżyć  poziom  zadłużenia  wobec  Firmy
„MITEX” do kwoty 10 mln. zł. Ogłoszono konkurs na Dyrektora Zespołu Szkół w Dębnicy
Kaszubskiej. Jest inicjatywa społeczeństwa by Zespół Szkół w Dębnicy Kaszubskiej otrzymał
nazwę  Czesława  Miłosza.  Czynione  są  starania  by  honorowy patronat  nad  tą  inicjatywą
przejął  były Prezydent  RP  Lech Wałęsa.  Podziękował  Pani  Iwonie  Warkociej  Dyrektorce
Szkoły Podstawowej w Gogolewie za zaangażowanie w pracach remontowych na terenie tej
placówki Oświatowe. Poinformował, ze jej starania zostaną docenione i otrzyma wyróżnienie
z okazji Dnia Edukacji. Poinformował także, że wniosek na remont mostu w Skarszewie jest
zakwalifikowany w 50 wnioskach do realizacji. Do 15 listopada będziemy znali wynik.
Następnie poprosił  Panią Sekretarz  o przedstawienie planu nabywania, zbywania i  zamian
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
Sekretarz przedstawiła Radnym plan, z  którym zapoznawały się poszczególne Komisje  na
swoich posiedzeniach. /plan stanowi załącznik do protokołu /.
Wójt uzupełnił temat w kwestii dotyczącej  kosztów geodezyjnych. Poinformował, że wyrazi
zgodę na zamianę w przypadku gdy Nadleśnictwa pokryją koszty geodezyjne.
Radny P.  Paczesny uważa,  że należy przy podpisywaniu aktów notarialnych w przypadku
dróg podchodzić bardzo ostrożnie, by nie popełnić błędów. Żeby nie było takiej sytuacji jak w
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przypadku  tzw.  „Trakt  Wierszyński”,  że  Nadleśnictwo  wyremontuje  drogi  i  zamknie  dla
mieszkańców.  
Wójt poinformował, że w tym kierunku są przeprowadzane rozmowy z Nadleśniczymi. Drogi
mają być ogólnodostępne i ma to być zapisane w akcie notarialnym.
Sekretarz  poinformowała,  że  Nadleśnictwo  Łupawa  daje  nam  działkę  z  zabudowaniem  
i kanalizacją.     
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.
Radny Z. Wandachowicz w nawiązaniu do planu nabywani, zbywania i zamiany wskazał, że
w miejscowości  Jamrzyno zamieszkuje  12  rodzin  i  zamkniecie  tej  drogi  uniemożliwi  im
krótszy dojazd do Dobieszewa. 
Wójt Gminy wskazał, że w chwili obecnej jest 2 użytkowników tej drogi, tj. Nadleśnictwo
Łupawa i Leśny Dwór. Chcemy by był jeden administrator.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska także uważa, że zapis o służebności dróg winien być
dokonany w akcie notarialnym.
Radny P. Paczesny zauważył, że strony zawsze mogą się dogadać jednak zabezpieczenie w
akcie jest koniecznością z uwagi na nieprzewidziane zdarzenia.  Zwrócił się także z pytaniem
do Dyrektora ZGK dlaczego w Dębnicy Kaszubskiej w soboty często brakuje wody.
Dyrektor  ZGK  poinformował,  ze  jest  to  spowodowane  stanem  technicznym  urządzeń.
Urządzenia są stare i często występują awarie typu pęknięcia rury czy wymiana wodomierza.
Awarie są niezależne od zakładu.
Radny P. Paczesny w sprawie zalesień prosił o udzielenie informacji kto wydaje decyzje na
zalesianie gruntów Wójt czy Rada Gminy.
Wójt poinformował, że ten problem wypłyną na kongresie Gmin Wiejskich. Przy zalesianiu
winien  być  brany  pod  uwagę  Plan  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy.  W  chwili
obecnej  takich planów prawie nikt nie ma. Gmin nie stać na zlecenie ich opracowań. Był
postulat by mogły być brane pod uwagę Studia. Tematy zalesień będą tematem drugiej części
kongresu i dopiero będę mógł więcej powiedzieć na ten temat.
Radny P.  Paczesny zwrócił  się  z  pytaniem z  jakich przepisów wynika   upoważnienia  do
wydawania decyzji na zalesianie dla powiatu.
Sekretarz poinformowała, ze udzieli odpowiedzi po przerwie.
Radny P.  Paczesny zwrócił  się  z  pytaniem na  jakim  obecnie  jesteśmy etapie  w  sprawie
naszych zobowiązań finansowych wobec Firmy „MITEX”, czy są już jakieś uzgodnienia na
piśmie.
Skarbnik  poinformował,  że  „MITEX”  złożył  wniosek  do  Banku  Ochrony  Środowiska  o
wykup naszych wierzytelności na całe nasze zadłużenie. My dostarczyliśmy wszystkie dane
dotyczące  naszej  sytuacji  finansowej  gminy.  Bank  analizuje  naszą  dokumentację,  Opinia
oddziału Banku jest pozytywna, jutro ma się odbyć Konwent Banku, który zatwierdza opinię.
Jeżeli opinia zostanie zatwierdzona to w okresie 10 dni powinno nastąpić podpisanie umowy
o  wykupie  wierzytelności.  W  tym  też  celu  dzisiaj  powinniśmy  podjąć  uchwałę  o
upoważnieniu Wójta Gminy do zakupu czeku „In blanco”, gdyż BOŚ wymaga od nas tego. Ta
uchwała zaraz po podjęciu zostanie przekazana do Banku. Kwota zadłużenia pomniejszy się o
800 tys. do zapłaty pozostanie 10.668 mln zł.  Mamy obiecane od „MITEXU” 2% upustu.
Mieliśmy dzisiaj zająć się także Programem Naprawczym. Jednak z uwagi na to, że dopiero
dzisiaj otrzymaliśmy ten dokument postanowiliśmy przesunąć jego omawianie na inny termin
celem  dokładnego  zapoznania  się  z  jego  treścią.  Ten  dokument  ma  być  dokumentem
strategicznym. Wymagany jest przez Ministra Finansów, Bank i RIO. W przyszły tygodniu
także 2 inne Banki, które oferują niższe koszty obsługi podejmą decyzje w naszej sprawie. Ze
strony tych banków także mamy przychylność.
Przewodnicząca Rady  Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy są jeszcze pytania w
sprawie sprawozdania Wójta z działalności.
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W  związku  z  tym,  że  więcej  pytań  nie  wniesiono  zarządziła  głosowanie  nad  Planem
nabywania, zbywania i zamian nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
W wyniku głosowania Plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości na terenie gminy
został przyjęty jednogłośnie /11 za/.

Ad 4

Radna  I.  Tkaczyszyn zwróciła  się  z  prośba  o  wystąpienie  z  pismem do PPKS Słupsk  w
sprawie  przywrócenia  zawieszonych  kursów  autobusowych.  Powyższe  dotyczy  kursu  w
soboty  i  niedziele  relacji  Słupsk-Maleniec-Słupsk,  wyjazd  ze  Słupska  o  godz.  8ºº,
przedłuzenie kursu w dni nauki szkolnej relacji Słupsk (wyjazd 16ºº) do Podola Małego do
miejscowości Maleniec oraz przedłużenie autobusu relacji Słupsk (wyjazd 20ºº)  - Gogolewo
do Maleńca.
Zwróciła  także  ponownie  uwagę,  że  krzaki,  które  obiecał  usunąć Dyrektor  Zarządu Dróg
Powiatowych  przy  drodze  Gogolewo  -  Podkomorzyce  do  dnia  dzisiejszego  nie  zostały
wycięte.
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem kiedy zostanie przeprowadzony remont ulicy
Wodnej w Dębnicy Kaszubskiej oraz prosi o poprawienie nawierzchni drogi prowadzącej na
„basen”.  Ponownie  powróciła  do  konieczności  wyznaczenia  przynajmniej  3  przejść  dla
pieszych w centrum Dębnicy Kaszubskiej  oraz prosi o rozważenie możliwości ustawienia
lustra  drogowego  na  skrzyżowaniu  ulic  Lipowej,  Kościelnej  i  Zjednoczenia.  W  obecnej
sytuacji trudno włączyć się do ruchu. 
Radna  I.  Tkaczyszyn zwróciła  uwagę na  wysychające  drzewa  przy drodze  w  Gogolewie.
Drzewa  zostały  uszkodzone  podczas  prac  prowadzonych  przy  kanalizacji  miejscowości.
Obecnie  ich  stan  zagraża  życiu  mieszkańcom,  prosi  o  podjęcie  czynności  w  celu  ich
usunięcia. 
Radny P. Paczesny przypomniał, że w uchwale budżetowej na 2004r. zaplanowano podwyżki
dla  pracowników zatrudnionych w Urzędzie  Gminy i  jednostkach budżetowych. Dlaczego
pracownicy ZGK do dnia dzisiejszego nie otrzymali podwyżek.
Radny M. Mnich ponownie zwrócił uwagę na nietrzeźwość pracowników zatrudnionych w
ramach  prac  publicznych.  Zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  osoby odpowiedzialne  za  nadzór
wykorzystują alkomat, który został zakupiony na potrzeby ZGK., oraz dlaczego pracownicy
ZGK nie rozpoczynają i nie kończą pracy na terenie bazy ZGK.
Radny D. Ostrowski zwrócił się z pytaniem co z oświetleniem przejścia między osiedlem a
wsią. Miała być podpisana umowa z Panią Nowicką, jak wygląda rozwiązanie tego tematu.
Na dzień  dzisiejszy oświetlenie  straszy i  nie  spełnia  swojej  funkcji.  Prosi  o  naprawę lub
demontaż lamp. 
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem, czy w planach modernizacji oświetlenia ujęto punkty
świetlne  na  ulicy  Zielonej  i  „kąta”  ul.  Kolejowej  oraz  na  jakim  etapie  jest  sprawa
modernizacji oświetlenia na terenie gminy Dębnica Kaszubska. Zwrócił się z pytaniem czy na
teren gminy powróciła równiarka i kiedy będą skończone prace na drogach oraz czy są na to
środki finansowe.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że na jej ręce wpłynęły 2 interpelacje
na piśmie ze Stowarzyszenia „SPERANDA” ( załącznik do protokołu). Zapoznała Radnych z
ich treścią. 
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  zwróciła  się  z  pytaniem  do  Wójta  czy  teraz
ustosunkuje  się  do  poruszanych  zagadnień   czy  udzieli  odpowiedzi  na  piśmie.
Wójt poinformował, że do zagadnień ustosunkuje się po wysłuchaniu wniosków z pkt. 5.
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Ad 5

Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem jak będą dzielone dary, które OPS otrzymało
do rozdziału między najuboższych z terenu gminy.
K.Szustak – kierownik OPS poinformowała, że w miesiącu lipcu sporządzono listę na 400
rodzin z terenu gminy, które potrzebują pomocy. Polski Czerwony Krzyż z tej listy wytypował
191 rodzin, które zostaną objęte pomocą pochodzącą z darów z funduszy Unijnych. Na ten cel
otrzymaliśmy 890 kg mleka w proszku, 129 kg makaronu, 889 kg ryżu. Wytypowane rodziny
( przez cały okres te same) będą tę pomoc otrzymywały od miesiąca września do grudnia br.
Na jedną rodzinę przypada około 10 kg żywności. Co miesiąc będziemy listami rozliczać się z
PCK. Zdajemy sobie sprawę, że wśród społeczeństwa będzie dużo emocji. Zrobimy wszystko
w kierunku by tych ludzi  nie  ciągać po  odbiór  darów.  Postaramy się  by były wydawane
podczas wypłaty zasiłków lub będziemy do nich sami docierać.    
Radna U. Rączka poinformowała, ze przy posesji Pani Stępień w Motarzynie jest gruz, który
należy wywieść.  Miał  być robiony parking przy boisku tam można  go było wykorzystać.
Obecnie zaczyna się  tam tworzyć wysypisko śmieci.  Mamy drogi  gminne gdzie  ten  gruz
(gruzowata  cegła)  można  by  wykorzystać.  Zwróciła  się  także  z  pytaniem  o  realizacje
wniosków z wspólnego posiedzenia Komisji, członków rady sołeckiej Dobra i pracowników
Urzędu ( dotyczy ogrodzenia hydroforni, naprawy drogi do Dobrca, zaniedbanych posesji).
Zwróciła  także  uwagę,  że  po  akcji  „Sprzątanie  Świata”  worki  ze  śmieciami,  nie  zostały
jeszcze usunięte i leżą w przydrożnych rowach. Także prosi o ujecie w planie modernizacji
oświetlenia m. Ochodza, gdzie należy zamontować punkty świetlne. Ponownie prosi o zakup
piły motorowej dla OSP Motarzyno, która została skradziona, a jednostka jest w krajowym
Systemie Ratownictwa.  Prosi także o 2 wywrotki szlaki na drogę w Ochodzy. Mieszkańcy
zadeklarowali  rozplantowanie  szlaki  .  Powróciła  także  to  tematu  remontu  szkoły  w
Motarzynie. Obiekt jest zaniedbany i w bardzo złym stanie technicznym. Czy rozpoczęto już
procedurę przetargowa na wyłonienie wykonawcy remontu.  W nawiązaniu  do wypowiedzi
Wójta w sprawozdani zwraca się z prośbą o przekazanie ok.50 płytek chodnikowych (jeżeli
Wójt pozyska z m. Słupska) do Motarzyna celem wymiany.
S. Jank – Radny Rady Powiatu poinformował, ze jest Przewodniczącym Powiatowej Rady
Osób Niepełnosprawnych.  W chwili  obecnej  są  do  wykorzystania  środki  na  sprzęt,  które
należy wykorzystać jeszcze w roku bieżącym. Ośrodek Pomocy Społecznej zna temat i jeżeli
są takie osoby to należy do nich dotrzeć i pomóc w załatwieniu niezbędnych formalności.
Zwrócił  się  także  do  Rady  Gminy  o  rozważenie  możliwości  wystosowania  apelu  do
Marszałka Województwa  Pomorskiego w sprawie poprawy stanu drogi  wojewódzkiej  210
( poszerzenie,  ciągi piesze,  przejścia).  Ta droga jest  bardzo niebezpieczna, co raz częściej
dochodzi  na  niej  do wypadków. Często  są  to  wypadki  śmiertelne.  Z podobną propozycją
zwróciłem się do Rady gminy Słupsk i  tak Radni  pozytywnie ocenili  mój  apel.  Taki stan
rzeczy wynika z tego, że w Radzie Województwa brakuje naszego człowieka.  Poinformował
także,  że  na stypendia w Starostwie Powiatowym zapisało się  1200 chętnych. Kwota jest
ograniczona, dla wszystkich nie starczy. Zasady przydziału także nie są jeszcze znane. Za
stypendia można kupić jedynie to co jest potrzebne do nauki. Mają być jeszcze inne oferty.
Zwrócił  się z prośba do Radnych z terenu Podola Małego, by wystosowali  podziękowanie
Posłowi Kalinowskiemu   za pomoc w doprowadzeniu wody do szatni na boisku w Podolu
Małym.
Radna J.  Karaś  zwróciła uwagę, że w tablicy informującej  o siedzibie  ZGK brakuje liter.
Zwraca się z pytaniem kiedy to zostanie uzupełnione. 
Radny  M.  Mnich   zwrócił  się  z  pytaniem  do  Pana  Jank  czy  Powiatowej  Radzie  Osób
Niepełnosprawnych podlega kontrola wykorzystania środków z PEFRON.
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S.  Jank  poinformował,  że  Powiatowa  Rada  Osób  Niepełnosprawnych  jest  organem
inspirującym i opiniodawczym. Natomiast organem wykonawczym jest Powiatowe Centrum
Pomocy Rodzinie. Rada Powiatu sprawuje nadzór. 
Radna I. Tkaczyszyn  zwróciła się z zapytaniem na jakim etapie jest przejecie Żwirowni w
Gogolewie od Agencji oraz prosi o szlakę na drogę w Gogolewie i Maleńcu. Zwróciła także
uwagę, że w miejscowości Borzęcino oświetlenie uliczne pali się przez całą dobę. Zwraca się
z prośba o naprawę dachu na Szkole w Gogolewie.
Wójt  poinformował,  ze sprawa oświetlenia ulicznego w Borzęcinie została już załatwiona.
Było tam włamanie i nastąpiła dewastacja urządzeń energetycznych. Zakład Energetyczny po
naszym zgłoszeniu usunął awarię.
Radny K. Olech w nawiązaniu do wniosku  Radnej Frankowskiej prosi o wycięcie krzaków
przy skrzyżowaniu ulic Kościelna, Lipowa i Zjednoczenia.
Radny K. Olech   odczytał podziękowania jakie wpłynęły dla Wójta Gminy z Parafii Budowo
za ułożenie chodnika wokół kościoła oraz z Komendy Miejskiej Policji za współpracę.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy są jeszcze pytania do
Wójta.  Z  uwagi  na  to,  ze  więcej  pytań  nie  wniesiono  poprosiła  Wójta  o  udzielenie
odpowiedzi.
Wójt  w  odpowiedzi  na  wniosek  Radnej  Frankowskiej  i  Radnego  Olecha  dotyczącego
skrzyżowania  ulic  Kościelnej,  Lipowej  i  Zjednoczenia to  także  uważa,  że  w tym miejscu
należy  zwiększyć  pole  widzenia  kierowców  i  będziemy  zajmować  się  tym  tematem.  
W  odpowiedzi  na  wnioski  Radnej   Tkaczyszyn  poinformował,  że  przejęcie   żwirowni
uzależnione  jest  od  decyzji  Agencji  Nieruchomości  Rolnej.  Cały czas  trzymamy rękę  na
pulsie. Odnośnie szlaki to na dzień dzisiejszy trudno cokolwiek powiedzieć, bo w obecnych
czasach jest coraz mniej kotłowni węglowych i w związku z tym jest co raz mniej szlaki,
jednak postaramy się w okresie zimowym nagromadzić tego surowca i w okresie wiosennym
będziemy  uzupełniać  najpilniejsze  potrzeby.   W  nawiązaniu  do  wypowiedzi  Radnej  U.
Rączka poinformował, że jeżeli dojdzie do porozumienia z UM Słupsk w sprawie pozyskania
płytek to  do Motarzyna na pewno przekazana  zostanie  pula  pytek na  wymianę.  Odnośnie
remontu Szkoły Podstawowej to ubolewa, że w latach poprzednich nie myślano o remontach
istniejących  szkół,  tylko  o  kompleksie  gimnazjalnym.  Obecnie  mamy  załatwioną
kompleksowo Szkołę w Dębnicy Kaszubskiej. Szkoła w Gogolewie zostanie dokończona w
ramach remontu bieżącego. Pozostaje nam jedynie szkoła w Motarzynie. Stan tej szkoły jest
związany z zaniechaniem remontów bieżących w okresach poprzednich. Na dzień dzisiejszy
jak  wiadomo  mamy  zabezpieczone  ogólnie  135  tys.  zł.  na  ten  remont.  Uruchomiono
procedury przetargowe. Nie potrafię w tej chwili przewidzieć, kto będzie wykonawcą. Sądzę,
że  do  końca  października  będzie  wykonany dach,  a  do  końca  listopada  prace  wewnątrz
obiektu. Terminowość wykonywania prac będzie kontrolowana. Odnośnie drogi w Ochodzy
to obecnie z uwagi na pogodę droga nie będzie równana. Pojadę zobaczę w jakim jest stanie i
podejmiemy decyzje co zrobić.  Odnośnie oświetlenia ulicznego poinformował, że w ciągu 4
dni  ma  być  projekt  umowy  do  podpisu.  Wszystkie  uwagi  dotyczące  funkcjonowania
oświetlenia  na  terenie  gminy będą  wkomponowane w planowaną  jego modernizację.  Ten
temat  ma być zakończony do końca kwietnia.  Jeżeli  chodzi  o wywóz śmieci  to ten temat
skontrolujemy.  Worki  były wywożone  z  miejsc  wskazanych  przez  Pana  Dańczaka,  który
nadzorował przebieg akcji „Sprzątanie świata”. Nie wszystkie śmieci pochodzą z tej akcji i
nie jest pewne czy dzieci zbierały w miejscach, gdzie obecnie są jeszcze worki. Jeżeli są to
śmieci z tej akcji to je usuniemy. W sprawie zakupu piły dla OSP poinformował, że temat
zostanie w najbliższym czasie zakończony. Piła zostanie zakupiona.
W  odpowiedzi  na  wnioski  Radnej  U.  Frankowskiej  poinformował,  że  za  stan  drogi
prowadzącej na „basen”  współodpowiedzialny jest jej użytkownik, który niszczy ją ciężkim
sprzętem do wyrywania drzew.  Będziemy z  nim rozmawiać w sprawie bieżącej  naprawy.
Odnośnie ulicy Wodnej poinformował,  że ta ulica jest zaplanowana do remontu na koniec
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2005r. Ponadto poinformował, że jak już będzie pewność, że otrzymamy wsparcie finansowe
(95%)  na  modernizacje  oczyszczalni  ścieków  to  w  najbliższym  okresie  załatamy  tam
największe dziury mieszanką kamieni z cementem.
Radna I. Tkaczysz przypomniała, ze Wójt obiecał wyczyszczenie stawu w Gogolewie. termin
dawno minął, a staw nadal nie jest wyczyszczony i śmierdzi. Ponadto zauważyła, że także
rozmawiała z ARN odnośnie żwirowni i tam twierdzą, że Wójt nie zabiega o jej przejęcie, i że
mogą ja przekazać innej zainteresowanej osobie.
Wójt  poinformował,  ze  środki  finansowe  na  to  zadanie  są  zabezpieczone,  obecnie  jest
niesprzyjająca aura. Zadanie będzie wykonane. Do tematu stawu obiecał powrócić w trakcie
zebrań  wiejskich.  Odnośnie  żwirowni  zapewnił,  że  przez  cały czas  w tej  sprawie  jest  w
kontakcie z Dyrektorem ARN Panem Kubachem, który jest decydentem. Jesteśmy umówieni
na spotkanie i ten temat ponownie poruszę.
M.  Klemiato  Dyrektor  ZGK  w  odpowiedzi  na  interpelację  Radnego  Paczesnego
poinformował,  ze  zlecił  wykonanie  symulacji  finansowej  odnośnie  podwyżek  dla
pracowników ZGK. Podwyżki mogą być już wypłacone, ale brak żywej gotówki. Odnośnie
pracowników publicznych to nie zawsze może zgodzić się z opiniami. Niejednokrotnie takie
opinie  wydawane  są  na  podstawie  tego,  że  osoby  nie  zatrudnione  będące  w  stanie
nietrzeźwym zatrzymują się przy pracownikach. Nie wszyscy wiedzą, kto jest zatrudniony i
stąd  biorą  się  takie  opinie.  Nie  ma  sensu  ściągać  wszystkich  pracowników  rano  i  po
zakończeniu pracy na bazę ZGK.  Mamy dobrą współpracę z sołtysami. Na każde zgłoszenie
reagujemy  i  mogę  zapewnić,  ze  sytuacja  w  tym zakresie  poprawia  się.  Odnośnie  gruzu
znajdującego się na posesji Pani Stepień w Motarzynie poinformował, że ten gruz nie będzie
usunięty przez pracowników ZGK, gdyż to jest teren prywatny a my nie będziemy ponosić
kosztów dojazdu i pracy sprzętu, ponadto nie potrzebujemy gruzu. Jeżeli chodzi  o remont
drogi Dobrzec-Dobra, to ZGK nie ma środków na remonty. Drogi są zresztą w kompetencji
Urzędu. Odnośnie wywozu śmieci po akcji „sprzątanie świata”  to worki zostały wywiezione
zgodnie  ze  wskazaniami  Pana  Dańczaka,  który nadzorował  te  akcje.  Będziemy te  sprawę
jeszcze  wyjaśniać.  Jeżeli  chodzi  o  uzupełnienie  liter  na  tablicy informacyjnej  o  siedzibie
zakładu to jeszcze dzisiaj wyda polecenie o ich uzupełnienie.
Radna U Rączka zwróciła się ponownie z pytaniem czy ten gruz będzie uprzątnięty.
M. Klemiato poinformował, że nie, chyba, że dostanie takie polecenie od Wójta.
Radny P. Paczesny zwrócił się z prośba o przegłosowanie wniosku, który formalnie został
zgłoszony na sesji poprzedniej dotyczącego wyrażenia zgody na wystąpienie Rady Gminy  
do Inspektora Ochrony Środowiska o uzyskanie informacji  o stanie obiektów oczyszczalni
ścieków i ich oddziaływaniu na środowisko. Chciałbym byśmy mieli pełny obraz jakie kroki
są  podejmowane w tym kierunku.  Uważam,  że  taka  analiza  jest  nam bardzo potrzebna z
uwagi  na  poznanie  pełnych  zagrożeń  jakie  grożą  gminie  z  uwagi  na  korzystanie  z  tych
obiektów, które są bardzo wyeksploatowane i naprawdę stanowią zagrożenie dla środowiska.
M.  Klemiato  poinformował,  że  niedawno  była  przeprowadzona  kontrola  w  tym zakresie.
Zakład  został  ukarany  karą.  Uważa,  że  w  obecnej  sytuacji  gminy  taka  kontrola  jest
niewskazana i może odnieść wręcz negatywne skutki.
Radny P. Paczesny uważa, ze nigdy nie otrzymał wsparcia ze strony kierownictwa Zakładu w
jego poczynaniach dotyczących poprawy warunków pracy na oczyszczalni mimo, że wszyscy
znają  zagrożenia  ekologiczne  jakie  może  być  wywołane  przez  dalsze  użytkowanie  tej
oczyszczalni.  Chciałby także  wiedzieć,  kto  wycisza  stanowisko  z  Inspektoratem Ochrony
Środowiska i dlaczego Dyrektor nie chce by taka analiza była opracowana.
M. Klemiato uważa, ze nie należy cofać się do tego co było 2 lata temu. Obecnie jesteśmy na
takim etapie z zamiarem modernizacji, że nie powinniśmy pochopnymi decyzjami zniweczyć
dotychczasowych starań.
Radny P.  Paczesny  zauważył, że Pan Klemiato  był Dyrektorem za  czasów poprzedniego
Wójta P. Krausa i przyjmował agresywne ścieki od Spółki SPV.
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Radna J. Karaś uważa, że jeżeli jest planowana modernizacja oczyszczalni ścieków, a taka
decyzja miała by się odbić negatywnie to może należało by się wstrzymać ze zleceniem tej
analizy.
Wójt poinformował, że 30.09 ma się odbyć komisja przetargowa na wykonawcę dokumentacji
i  inwestycji  pn.  „Modernizacja  Oczyszczalni  Ścieków”.  Na  nasze  ogłoszenie  o  przetargu
zgłosiło  się  9  firm,  które pobrały specyfikacje.  Zdajemy sobie sprawę,  że  jest  to  jedno z
głównych zadań inwestycyjnych do realizacji w najbliższym okresie. Zlecanie takiej analizy
nic nam na dzień dzisiejszy nie da. 
Radny  P.  Paczesny  poprosił  o  wycofanie  wniosku.  Umotywował  to  zmiana  podejścia
obecnego Wójta do sprawy oczyszczalni ścieków i w związku z planowaną inwestycją w tym
zakresie.     
Sekretarz Gminy poinformowała, że ustawa o Lasach Państwowych w sprawie wydawania
decyzji  o  zalesieniach  wskazuje,  że  tereny pod zalesienie  winny być wykazane  w Planie
Miejscowego Zagospodarowania. Gmina nie posiada takiego Planu, posiadamy tak jak inne
gminy tylko Studium. Właściciel lub użytkownik może na ten cel otrzymać dofinansowanie
na  podstawie  decyzji  Wójta.  Wójt  może  wydać  taką  decyzje  w  drodze  rozprawy
administracyjnej. Natomiast dotacje przyznaje Starosta po zasięgnięciu opinii Wójta.
Radny P. Paczesny  zwrócił się z pytaniem, czy Studium wskazuje tereny pod zabudowę.
Sekretarz stwierdziła, że chyba tak.
Radny P.  Paczesny spytał  się,  co  w przypadku gdy grunty pod zalesienie  nie  są  ujęte  w
studium.
Sekretarz poinformowała, że w tym wypadku wystarczy decyzja Wójta.
Przewodnicząca  Zyta  Rytelewska   poinformowała,  że  w  całym powiecie  nie  ma  planów
zagospodarowania i pieniądze na zalesienia są nie do wzięcia.
S. Jank – Radny Rady Powiatu poinformował, że Wójt może wystawić decyzję, że te grunty
będą ujęte w planach pod zalesienie. Brak planów jest nie tylko naszą bolączką, ten problem
dotyczy całej Polski.
Sekretarz stwierdziła, że Plany nie są obowiązkowe. Wójt ma obowiązek wydać taką decyzję.
Decyzję  opracowuje  urbanista  na  wniosek  Wójta,  która  jest  opiniowana  przez  organ
wojewody. Trudno mi coś powiedzieć na temat załatwiania spraw związanych z zalesianiem
przez Starostwa.
Radny P. Paczesny zauważył, że dobrze się składa, że istnieje taka furtka. Jeżeli mieszkańcy
mają taką możliwość to powinni z tego korzystać. Zwrócił się także z pytaniem, czy nadal pod
zalesienie  mogą  być  przeznaczone  grunty  klasy  V  i  VI  oraz  czy  nie  będzie  bałaganu
planistycznego.
Sekretarz poinformowała, że zalesienia mogą być planowane na gruntach klasy V i VI.
Radca  prawny zwróciła  uwagę,  że  przy  zalesianiu  nie  można  opierać  się  na  planowaniu
przestrzennym.
Wójt  poinformował,  że  pozyskano samochód marki  Nysa (sanitarka)  ze  Szkoły Policji  w
Słupsku, i że samochód zostanie przekazany do ZGK.
(14ºº posiedzenie opuścił Radny S. Maśliński – usprawiedliwiony)

Ad 6

a/  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  Komisji
między sesjami.
 Poinformował,  że  Komisja  spotykała  się  trzykrotnie.  Odbyła 2  posiedzenia  we własnym
gronie i 1 wspólne. Tematem były sprawy bieżące w tym opiniowanie uchwał i planu nabycia,
zbycia i zamiany nieruchomości. Omawiano sytuację bieżącą gminy w tym stan zadłużenia
gminy (materiały dostępne w protokołach komisji).  Komisja wnosi  zastrzeżenie do składu
komisji  przetargowej.  Uważa,  że  Wójt  nie  powinien  uczestniczyć –  być członkiem takiej
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komisji. Zwrócił uwagę, że w skład komisji winien być powoływany członek Rady Gminy.
Komisja w dalszym ciągu prowadziła kontrolę Szkoły Podstawowej w Motarzynie.

b/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki przedstawiła sprawozdanie z
działalności komisji między sesjami.
Komisja  spotkała  się  na  3  posiedzeniach  w  tym  na  1  wspólnym.  Na  posiedzeniach
analizowano letni wypoczynek dzieci i młodzieży z terenu gminy. Należy podkreślić, że część
dzieci uczestnicząca w akcjach letnich skorzystała z nich dzięki środkom z Gminnej Komisji
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Najwięcej  dzieci  bo  127
skorzystało  z  biwaku,  który był  zorganizowany ze  środków  tej  komisji  w  Niepoględziu.
Należy podkreślić, że biwak był dobrze zorganizowany i uczestnicy są zadowoleni z takiej
formy wypoczynku.  Dzieci  korzystały także  z  innych form wypoczynku,  i  tak  30  dzieci
skorzystało z koloni zorganizowanych przez ANR w Sobieszewie, 6 brało udział w koloniach
organizowanych przez Kuratorium Oświaty w Bieszkowicach a 3 dzieci w Jarosławcu z PCK.
Komisja  dokonała  także  przeglądu  stadionu  sportowego  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  W  tej
sprawie skierowano pismo do Wójta o podjęcie kroków w celu poprawy stanu wizualnego
tego obiektu. Analizowano także wykorzystanie środków na sport. Ustalono, że kluby płacą
do Biura Obsługi Szkół za paliwo. Brakuje umów z kierowcami. Komisja uważa, że takie
fakty nie powinny mieć miejsca. Należy rozważyć możliwość rozwiązania tego problemu.
.
c/ Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  przedstawiła
sprawozdanie z działalności komisji między sesjami. Komisja spotkała się 2 razy w tym na 
1 wspólnym posiedzeniu. Na posiedzeniu omawiano przebieg Gminnego Święta Plonów oraz
żniw  na  terenie  Gminy.  Komisja  uważa,  że  organizacja  Dożynek  była  prawidłowa.  Na
pochwałę zasługuje przeniesienie obchodów z Dębnicy Kaszubskiej w teren. Mankamentem
mimo  zorganizowanego  transportu  był  mały  udział  sołectw.  Komisja  uważa,  że  należy
podziękować  sołectwom,  które  czynnie  uczestniczyły  w  przygotowaniach  i  oprawie  tej
uroczystości. Z przebiegiem żniw na terenie gminy komisję zapoznał pracownik Urzędu Pan
Dańczak.   Poinformowano  także  Komisję,  że  Gmina  została  zgłoszono  do  Marszałka
Województwa, do akcji scalania gruntów. Zajmowano się także opiniowaniem dokumentów
na  dzisiejszą  sesje.  Za  organizację  Dożynek  skierowano  szczególne  podziękowania  dla
Dyrektora GOK.

Ad 7  
      Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że Sprawozdanie o przebiegu
wykonania budżetu gminy za I półrocze 2004r.  było omawiane na wspólnym posiedzeniu
wszystkich Komisji. Sprawozdanie uzyskało pozytywna opinię. Zwróciła się z pytaniem czy
zachodzi dalsza potrzeba dyskusji nad sprawozdaniem, czy można przejść do głosowania.
W  związku  z  tym,  że  Radni  nie  wnieśli  uwag  do  sprawozdania  Przewodnicząca  Zyta
Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem sprawozdania.  
W wyniku głosowania sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie (11 za).
Ad 8 a

Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia  szczegółowych
warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi
opiekuńcze.
Krzysztof Olech –Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był  omawiany
na  posiedzeniu  wspólnych Komisji Rady i uzyskał pozytywna opinię.
Zyta Rytelewska  -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie  nad  projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (11 za)
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 8 b
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian budżetowych na 2004r.
Krzysztof Olech –Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był  omawiany
na  posiedzeniu  wspólnych Komisji Rady i uzyskał pozytywna opinię.
Zyta Rytelewska  -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie  nad  projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (11 za)

8c

Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w Programie Rozwoju
Lokalnego.
Krzysztof Olech –Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był  omawiany
na  posiedzeniu  wspólnych Komisji Rady i uzyskał pozytywna opinię.
Zyta Rytelewska  -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie  nad  projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (11 za)

8 d

Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy
do wystawienia weksla „in blanco” do kwoty 11.468.545 zł.
Krzysztof Olech –Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był  omawiany
na  posiedzeniu  wspólnych Komisji Rady i uzyskał pozytywna opinię.
Zyta Rytelewska  -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie  nad  projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (11 za)

8 e 

Projekt uchwały zdjęty z obrad sesji

8 f
  
 Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju
sołectwa Jawory na lata 2004 –2014.
Wiceprzewodniczący rady Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały.
Przewodnicząca  rady  poinformowała,  że  projekt  nie  był  opiniowany  przez  komisje.
Poinformowała,  że  pracownik  Urzędu  Pani  M.  Łomża  stwierdziła,  że  pod  względem
formalnym strategia jest poprawna i może być przyjęta.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
        W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 11za).
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Radny K. Olech zauważył, że należy się cieszyć z faktu iż dochody budżetu wzrastają. Na
początku kadencji Rady dochody były rzędu 12 mln zł, obecnie po 2 latach dochody kształtują
się na wysokości 18 mln zł.
Wójt stwierdził, że ma nadzieje, że rok bieżący po stronie dochodów zamkniemy 18 mln zł,
jest  zadowolony  ze  współpracy  z  członkami  Rady.  Podziękował  za  dotychczasową
współpracę, podkreślił, ze drobne zatargi mobilizują i świadczą o dbałości Radnych o dobro
gminy.
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego, czy członek Rady może brać
udział w pracach komisji przetargowych.
Radca  Prawny poinformowała,  że  kierownik  jednostki  powołuje  komisje  i  w  skład  tych
komisji  mogą wchodzić osoby spoza pracowników jednostki.
Wójt  poinformował,  że  w przypadku przetargu na  wyłonienie  banku,  który miał  wykupić
nasze długi nie wyobrażam sobie, że   nie byłbym członkiem tej komisji przetargowej. Jako
Wójt decyduję o składach osobowych. W przetargu ogłoszonym na wyłonienie projektanta i
wykonawcy zadania pn.   „Modernizacja oczyszczalni  ścieków” nie uczestniczę w pracach
komisji. Jednocześnie poinformował, że w skład komisji przetargowej z ramienia Rady gminy
powołano Radnego Z. Wandachowicz. Członków Komisji Rewizyjnej nie brano pod uwagę,
gdyż są  organem  kontrolnym. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z prośba by radni mogli opiniować wybór ich przedstawiciela
do składu komisji przetargowej. 
Przewodnicząca  Rady Zyta  Rytelewska  przypomniała  Radnym,  że  w  dniu  01.10.  w  sali
konferencyjnej Urzędu odbędzie się 2 część seminarium poświeconego prywatyzacji ZGK, na
które zaprosiła Radnych.

Ad 9.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  dokonała  zamknięcia  Sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 15¹º.

 
Na tym protokół zakończono
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka                                                       Przewodnicząca
                                                                                                                           Rady Gminy
                                                                                                                       /-/ Zyta Rytelewska
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